
P r o t o k 6 t nr LIV/2018 
z obrad LIV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku, 
kt6ra odbyta sig w dniu 26 kwietnla 2018r. 

w sat1 Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

projekt 

Sesja rozpoczgta sig o godz. 14:05 

1. Otwarcle obrad LIV sesji Rady Mlejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz iabskl 

rnowiqc: ,,Otwierarn obrady LIV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwlerdzenle wainoSc1 sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Qabski stwierdzit, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 

w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bedq prawornocne. (Nieobecni na sesji: 

radna p. Aneta tosiewia, radny p. Wojciech Lyszkiewicz) 

3. Wyb6r sekretana sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl zaproponowat radnego Pana 

Lecha Surowkg. Pan radny wyrazit zgodg. Poddano kandydature pod gtosowanie. 

Closowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo s@ - 0. (Nie glosowaii nieobecni na sesji: radna 

p. Aneta tosiewicz i radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

Radny Pan Lech Sur6wka zostat powotany na sekretarza obrad LIV sesji Rady Miejskiej. 

W daiszej czgsci obrad Przewodnicz~cy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat 

o koniecznoici wprowadzenia zrnian do porzqdku obrad. Zmiany dotyczq wprowadzania 

dw6ch projektow uchwat - projektu uchwaly na druku nr  427 w sprawie zwolnienia 

z obowiqzku zbycia nieruchornosci w drodze przetargu oraz projektu uchwaty na druku 

nr 426 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Labski poddal pod gtosowanie wniosek o: 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr  427 w sprawie 

zwolnienia z obowiqzku zbycia nieruchornoSci w drodze przetargu. 

GtoSowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nie gbsowali nieobecni na sesji: radna 

p. Aneta tosiewiu I radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

Wniosek zostal pnyjety. Projekt uchwaty na druku nr 427 zostat wprowadzony do 

porzqdku obrad. 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 426 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burrnistrza Miasta Ktodzka. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nie gbsowaii nieobecni na sesji: radna 

p. Aneta tosiewicz i radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

Wniosek zostal przyjgty. Projekt uchwaty na druku nr 426 zostal wprowadzony do 

porzqdku obrad. 



Nastgpnie Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie 

przyjecie porzqdku obrad po dokonanych zrnianach. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzyrnalo sic - 0. (Nie g ~ w a ~ i  nleobecni na sesji: radna 

p. Aneta toslewlu I radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

ch ~rzedstawia sie nastppuiaco; 

1. Otwarcie LIV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokolu z LI I I  sesji. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Ktodzka z pracy rnigdzy sesjami. 
6. Inforrnacja o stanie bezrobocia w rniejcie Klodzku. Ocena polityki Grniny Miejsklej 

Klodzko w zakresle zrnniejszenia bezrobocia i wspierania przedsigbiorczoici. 
7. Ocena zabezpieczenia mieszkancow miasta Klodzka w zakresie podstawowej oraz 

specjalistycznej opieki zdrowotnej. Inforrnacja Starosty Ktodzkiego na ternat 
funkcjonowania SP ZOZ Klodzko. 

8. Sprawozdanle z dzialalnosci OSrodka Pomocy Spolecznej w Klodzku za rok 2017. 
Ocena zasob6w pomocy spdecznej w Gminie Miejskiej Klodzko na rok 2018. 

9. Podjecie uchwaty w sprawie zrniany Wieioletniej Prognozy Finansowej Grniny 
Mlejskiej Ktodzko na lata 2018-2027, druk nr 419. 

10. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian budietu Grniny Mlejskiej Ktodzko na 
2018 rok, druk nr 420. 

11. Podjecie uchwaly w sprawie wyraienia zgody na objecie udzlatow w podwytszonym 
kapitale zakladowyrn sp6tki Doinosl~sk~ Projekt Rekuitywacji sp. z o.o., druk nr 
418. 

12. Podjecie uchwaty w sprawie uchwalenia Wieioletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowyrn Zasobern Gminy Miejskiej Ktodzka na lata 2018-2022, druk nr 421. 

13. Podjecie uchwaty w sprawie zrniany statutu sarnorzqdowej lnstytucji kultury oraz jej 
nazwy, druk nr 422. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany statutu Zlobka nr 1 w Klodzku prowadzonego 
przez Grning Miejskq Klodzko, druk nr 424. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany statutu itobka nr 2 w Klodzku prowadzonego 
przez Gmlne Mlejskq Klodzko, druk nr 425. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie podzialu miasta Klodzka na stale obwody glosowania, 
ustalenia ich nurnerbw, granic oraz siedzib obwodowych kornlsji wyboraych, 
druk nr 423. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie zwolnienia z obowiqku zbycia nieruchomoSc1 w drodze 
przetargu, druk nr 427. 

18. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burrnistrza Miasta Ktodzka, 
druk nr 426. 

19.Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
21. Sprawy roine. 
22. Zakoriczenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokolu z L I I I  sesji. 
Protok6t zostat przedlotony radnym. Uwag do protokolu nie zgloszono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski  poddat pod gtosowanie przyjgcie protokotu 

z LIII  sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 

G/osowanie: Za - 19, przeciw - 0, wstrZymal0 Sic - 0. (Nie glosowaii nleobecni na sesji: radna 

p. Aneta toslewicz I radny p. Wojciech Lyszkiewiu) 

Protok6t z L I I I  sesjl Rady Miejskiej w Ktodzku zostal pnyjqty. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy rniqdzy sesjami. (Zal. nr 1) 
Sprawozdanie zostato przedtoione radnym. 

Uwag i zapytan do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Informacja o stanle bezrobocia w mieScie Ktodzku. Ocena poiityki Gminy 
Miejskiej Ktodzko w zakresie zmniejszenia bezrobocia I wsplerania 
przedsl~biorczo4cl. (Zal. nr 2) 
Informacja zostata przedtoiona radnyrn. 

Uwag i zapytan do przedtoionej informacji nie stwierdzono. 

7. Ocena zabezpieczenia mieszkancdw rniasta Ktodzka w zakresie podstawowej 
oraz specjalistycznej opieki zdrowotnej. Informacja Starosty Ktodzkiego na 
temat funkcjonowanla SP ZOZ Ktodzko. (Zal. nr 3) 
Material zostat przedtoiony radnym. 

Uwag 1 zapytah do przedtoionego materiatu nie stwierdzono. 

8. Sprawozdanie z dzialainoici Oirodka Pomocy Spotecznej w Klodzku za rok 
2017. Ocena zasob6w pomocy spotecznej w Grninie Miejskiej Ktodzko na rok 
2018. (Zal. nr 4) 
Sprawozdanie zostato przedtoione radnym, bylo t e i  tematem obrad Komisji Budietu, 

Finansow i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu 

i Turystyki. 

Uwag i zapytah do przedtoionego sprawozdania nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Radny Pan Tomasz iabski  poddat pod gtosowanie przyjgcie 

sprawozdania z dziatalnoSci OSrodka Pornocy Spotecznej w Ktodzku za rok 2017. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzyma/o sic - 0. (Nie gbsowaii nieobecni na sesji: a d n a  

p. Aneta toslewicz I radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

Sprawozdanie zostato przyjqte. 

9. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Ktodzko na iata 2018-2027, druk n r  419. (Zal. nr 5) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnym. 

Burmistrza Miasta Pan Michal Piszko wniost autopoprawkg do projektu uchwaty na druku 

nr 419. Autopoprawka dotyczy sprostowania omytki pisarskiej w punkcie pierwszym 

uzasadnienia. Prawidtowa nazwa zadnia powinna brzmied: ,,Zwigkszenie dostgpnoSci do 

zasob6w kuiturowych Ziemi Klodzkiej". 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, t e  projekt uchwaty byl 

opiniowany przez Komisjg Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

2-ca Przewodniczqcej Komisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pan Jacek 

Kubickl poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr419. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz iabski poddal pod glosowanie przyjgcie autopoprawki 

zgbszonej przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 419. 

Gl~SO~anie: za - 19, pfzedw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowail nleobecnl na sesjl: radna 

p. Aneta toslewlu I radny p. Wojclech tyszkiewiu) 

Autopoprawka zostat przyjpta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddal pod glosowanie podjgcie uchwaly 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 

2018- 2027, druk nr 419 wraz z przyjgtq autopoprawkq. 

Glosowanie: .?a - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nle gfosowali nleobecnl na sesll: radna 

p. Aneta ktolewiu I radny p. Wojciech tyszklewicz) 

Uchwata zostala podjpta i otrzyrnala nr LIV/403/2018. (Zal. nr 6) 

10. Podjpcie uchwaly w sprawie dokonanla zmian budietu Gmlny Mlejsklej 
Klodzko na 2018 rok, druk nr 420. (Zal. nr 7) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, i e  projekt uchwaty by4 

opiniowany przez Komisjg Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczzlcy 

poprosit o przedstawienle opinii Komisji. 

2-ca Przewodniczqcej Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pan Jacek 

Kublckl poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 420. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Panie Burmistrzu, za dwa punkty bgdziemy 

omawiali kwestg KCKSiR. W zwiqzku z tym, ze idziemy ku koricowi rozdzielenia kwestii 

sportu i kultury w obrebie naszej gminy, chcialem zapytae skqd w tym momencie 

zwigkszenie dotacji dia KCKSiR o 55 tys, zl.? 

Odpowiedzi udzielil 2-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz: Panie Przewodniczqq, 

cieszg sig, i e  Pan zadaje to pytanie, chot martwi minie to, ze teraz a nie na komisji, bo na 

komisji nie mial Pan w tym zakresie zadnych pytah, a byl czas na to, teby to bardzo 

szczeg6lowo wyjainit - wiec wyjainiam. Dwie rzeczy majq sig nijak do siebie, bo przed 

nami bgdzie podzial zadari i wtedy bgdziemy przechodzit do zmniejszenia dotacji dla 

przyszlego Klodzkiego Oirodka Kultury, natomiast od lat mieliimy do czynienia z takq 



sytuacja t e  czgkt imprez kuituralnych i sportowych przechodzito przez Urzqd Mlasta i ich 

finansowanie odbywato slg przez Urzqd Miasta. W tak zwanyrn migdzy czasie pogorszyty 

sig wamnki prawne, dlatego i e  dzisiaj znacznie trudniej wsp~pracuje slg w zakresie oplat 

naleinych np. ZAIKS. KCKSiR ma state umowy z ZAiKS-em, w zwiqzku z czym utatwia 

to organlzacje imprez, kt6re do tej pory byty wspMinansowane, organlzowane przez Urzqd 

Miasta, bezposrednio przez KCKSiR, dlatego i e  tak loglka na to wskazuje. Takq 

sztandarowq impreza ktora de facto byta finansowana przez Urzqd byla Gitariada. W tym 

roku przyjglo sig zasadg, i e  skoro Gitariada i tak jest finansowana, a wychodzi w tym 

momencie problem zawierania odrgbnych umow z ZAiKS-em, na zupdnie innych zasadach, 

bo u y m  innym jest, jeieli taka umowa jest stata, a czym inny jest jeieli sq to umowy 

jednorazowe, to logicznym jest - bo KCKSiR jest miejscem do przeprowadzanla taklch 

imprez, a wczejniej tego w programie i harmonogramie nie miat - aby tego typu imprezy 

byh/ wtaknie organizowane przez KCKSiR I w ramach tego nastqpito bezpokrednie 

przekazanle do KCKSiR kwot, ktore i tak byty przeznaczane na organlzacjg tych imprez. 

Podobnie ma sie rzecz z roinego rodzaju imprezami reprezentacyjnymi. Zawsze lstnid 

problem kto finansuje imprezy zwiqzane z przeprowadzeniem urouysto~ci  samorzqdowych 

zwiqzanych ze iwigtami pahstwowymi, kto finansuje oprawg muzyczn& orkiestrg itd. Taka 

stata wspapraca z tymi podmiotami i tatwoit zawierania urnow leiy w gestii KCKSiR 

i przyjglo sie zasadg, i e  iogicznym jest, aby to na state znalazto sie w programie KCKSiR. 

Oczywikcie zawsze moina podejmowat dyskusje, czy KCKSiR nie znalaztoby pienigdzy 

w dotychuasowym budzecle. Niemniej jednak na dzieh dzisiejszy te lmprezy 

w harmonogramie imprez KCKSIR nie byty przewidywane, w zwiqku z tym jest to zasada 

dodatkowego sfinansowania na przeprowadzenie tych imprez. To nie przeszkadza Pahstwu 

podejmowat ostatecznych decyzji ,w momencie podziatu zadah, co do ostatecznego 

ksztaltu budietu tej nowej-starej jednostki, ktora bgdzie pod nazwq Ktodzki OSrodek 

Kultury i irodkow, kt6re bgdq przekazywane na utrzymanie Osrodka Sportu I Rekreacji, 

kt6ry znajdzie sig w zarzqdzie ZAMG. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~abski :  Dzigkujg bardzo. Panie Burmistrzu, to jeszcze 

pytanle uzupelnlajqce, bo moie ja mam krotkq pamigt, ale wydaje mi  sig, i e  impreza pt. 

Gitariada, czy imprezy samorzqdowe w przedktadanym pianie przez KCKSiR w momencie 

uchwalania budietu, byty ujete. Moge sig mylit, ale stawiatbym na to, i e  Gitariada byla 

ujgta I dzlwnym jest, i e  w tym momencie, kiedy impreza ju t  sig odbyta, to dopier0 wtedy 

szuka slg finansowania tej imprezy, a nie na etapie projektowania budietu? 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz: Na etapie projektowania budietu uwzglednia 

sig przeprowadzanie lmprez, co jest normalne jeieli chodzl o KCKSIR, ale wlemy doskonale, 

i e  obecny rynek wyglqda troche inaczej n i i  wczeiniej. Niestety wszystko w tej chwill 

droieje, takie jeieli chodzi o oplaty do ZAIKS, czy podatek VAT jeieli chodzi 0 KCKSIR. 



Trudno porownywat nawet budiet KCKSiR j u i  po podziale, jeieli chodzi o Ktodzko 2016, 

czy potquenie z KCKSiR. Wtedy wszyscy mowiliimy, i e  te budiety byly rozdmuchane 

i rzeczywiicie byb. DokonaliSmy pewnych podzialow i oszczgdnolci, ale musimy miet 

w pamigci to, i e  dzisiaj zesp-3 wystepujqcy na Dniach Klodzka czgsto iyczy sobie stawki 

o 30°h wyisze n i i  wczeiniej, natorniast my budietu w tym zakresie nle podniedliimy. Jeieii 

chodzi o planowanie imprez - powiedziatem, ze najlepiej takie pytania zadawat na komisji, 

bo po to sq komisje i wtedy moiemy t e i  szczeg6towo pozaglqdat do dokumentow, 

sprawdzit pewne rzeczy. Trudno w tej chwili siggat do tych dokumentow, natomiast podajg 

tu og61nq zasadg - tutaj Pani Kierownik Wydzialu rnoie to potwierdzit - i e  w trakcie roku 

pewne imprezy kulturaine przechodzity przez Urzqd Miasta, pewne imprezy w dalszyrn 

ciqgu przechodzq, diatego i e  ich potrzeba organizacji powstaje w trakcie roku. Zawsze 

istnieje znak zapytania, czy takie pieniqdze na imprezg, ktorq warto przeprowadzit np. 

mamy w tyrn roku imprezg Wratisiavia Cantans i mieliSmy sygnal dotyczqcy tego, ieby 

zabezpieczyt kwoty w budiecie, natomiast w sytuacji kiedy przeprowadzenie danej 

lmprezy jest niepewne to wiadomo, i e  KCKSiR nie pianuje w swoim budiecie takiej kwoty. 

My natomiast, przygotowujemy w zanadrzu pod kqtem imprez i potrzeb finansowych 

pewne kwoty, kt6re traktujemy jak swoistq rezerwg. CzesC takich imprez byta 

wsp64finansowana przez Urzqd, ale teraz przerzucenie tych kwot wyrnuszajq sprawy 

zwiqzane gtownie z ZAIKS. Niezasadnym jest zawieranie w tym momencie odrgbnych umow 

na przeprowadzanie kaidej z tych imprez, a przyktad Wratislavia Cantans jest t e i  

przyktadem mieszuqcyrn sig wtasnie w tej kwocie. Myllg, i e  warto jest wchodzit w takq 

imprezg, natomiast zasada jest taka, i e  organizatorzy, kt6rzy przychodzq z ideq 

przeprowadzenia takiej imprezy najpierw trafiajq nie do KCKSiR, bo oni wiedzq, i e  ta 

jednostka nie dysponuje dowoinq kwotq do przeprowadzenia takiej imprezy, ale najpierw 

trafiajq do Urzgdu, do Burmistrza i przeprowadzane sq rozmowy na temat ile 

wsp6luczestnictwo w zorganizowaniu takiej imprezy moie kosztowak. Zapewniam 

Pahstwa, i e  rozmowy zaczynajq sie zawsze od wyzszych kwot, a to co j u i  Pahshvu na 

kohcu proponujemy, to sq j u i  stawki wynegocjowane. Organizowanie tych Impre2 

uwaiamy za sluszne, dlatego ze spelniajq one takie du iq  funkcjg promocyjnq dla miasta 

i myilg, i e  dobrq propozycjg kulturalnq dla mieszkahcow. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk i :  Kr6tko jeszcze odniosg siq do st6w dlaczego 

pytam na sesji, a nie na komisjl - bo to jest Panie Burmistrzu dokladnie takle samo dobre 

miejsce na zadanie pytah, a do dokument6w moina siggnqt r6wniei w trakcje sesjl, jehli 

bgdzle taka potrzeba. 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Skoro Pan Przewodniczqcy pozwolil sobie na 

komentarz, to ja r6wniei pozwoig sobie na komentarz. Zadanie pytania na sesji oczywiicie 



jest dopuszczalne, ale nle ma iadnych przeszkod w tym, aby zadat podobne pytania na 

komlsji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabsk i :  W pelni sig zgadzam. 

Wigcej uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddal pod gksowanle podjecle uchwaly 

w sprawie dokonanla zmian budietu Gminy Miej~kiej Klodzko na 2018 rok, druk nr 420. 

G l ~ S ~ ~ a n i e :  za - 17, pneciw - 0, wstrzyrnalo sic - 2. (Nie glosowall nleobecnl na sesjl: radna 

p. Aneta Coslewlcz I mdny p. Wojclech Cyszkiewicz) 

Uchwala zostala podjeta I otrzymala nr LIV/404/2018. (Zal. nr 8) 

11. Podjecie uchwaly w sprawie wyra ien ia  zgody na  objecle udzialbw 
w podwyiszonym kppltale zakladowym sp6lki Dolnoi l@ski Projekt Rekultywacjl 
sp. z o.o., druk nr 418. (Zal. nr 9) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnym 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwah by) 

opiniowany przez Komisjg Budietu, Finansow I Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy 

poprosll o przedstawlenie opinii Komisji. 

2-ca Przewodnlczqcej Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pan Jacsk 

Kublcki polnformowal o pozytywnej opinil Komisji do projektu uchwaly na druku nr 418. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burrnistnu, Szanowni Palistwo. W zasadzie z t q s e k q  boksujerny sig od samego poaqtku, 

kiedy propozycja wspolpracy z t q  sp6lkq tutaj trafila. Od poczqtku bylem przeciw, dalej 

jestem I dalej bgdg. Bgdg glosowal przeciw. Nie widzg powodu dla ktdrego mielibyimy 

zwigkszat swoj udzlal w space, ktora zaraz moie sig okazat wielkim dluinikiem I bgdziemy 

beneflcjentem tego dlugu. Do tej pory sp6lka nie wykazala sip specjalnyml dzialaniaml. 

Wysypisko nadal nie jest zrekultywowane, mimo i e  sporo czas temu podpisall6my z nlmi 

umowg. Masa gmin zrezygnowala z ich uslug. Firma w zasadzie nie ma slg czym pochwalii. 

Rownie dobrze moglibyimy wziqt pierwszq lepszq firms z ulicy i bytby taki Sam efekt. 

Dzlekuje bardzo. 

Do wypowiedzi radnego odnids+ sig Burmistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Panie 

Przewodniczqcy, Szanowni Radni. Drogi Panie radny, kompletnie slg z Panem nie zgadzam, 

ponlewai ponad poltora mlesiqca temu firma razem ze mnq wprowadzlla j u l  wykonawcg 

na teren wysypiska. Rozpoczgiiimy rekuitywacjg, kt6rq zakoliuymy w 2019 roku. Z mojej 

strony jest olbrzymie zdziwienle podejiciem Pana radnego do tej calej sytuacji, ponlewai 

realizujemy zadanle, ktdre moina bylo zreallzowat j u i  4-5 lat temu. Zostato on0 

pozostawlone na naszych barkach, na barkach tej kadencji. Marny decyzjp rekultywacyjnrt 

ktdrq musimy wykonat i ialuje, ze Paliskie podejscle jest takie. Mam pewnoii, t e  wielu 



radnych na tej sail temu projektowi kibicuje i trzyma za niego kciuki. Z pewnolciqzostanie 

on zrealizowany do 2019 roku. A co do samej uchwaty jest to tylko zmiana sposobu 

finansowania tego zadania, czyli j u i  nie doptatami, a podniesieniem kapitatu. Nic sig nie 

zmienia w budiecie, kwoty pozostajq takie same. leszcze raz zapraszam na ul. Sierpowq, 

na wysypisko, prace trwajq. 

Ad vocem radny Pan Tomasz Karoiczak: Panie Burmistrzu, nie jestem przeciwny 

rekultywacji wysypiska, jak najbardziej jestem za, natomiast mierzi mnie sposdb w jaki 

firma do tego podchodzi. Jeili uwaia Pan, i e  po trzech latach' dziatari wielkim sukcesem 

jest to, i e  od pottoref miesiqca flrma co l  robi, no to ja sig obawiam, i e  nie zdsymy. Do 

kiedy mamy Panie Burmistrz termin rekuitywacji tego imietniska, czy nie jest do korica 

tego roku? 

Burmistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, nie pamigtam 

doktadnie do kiedy mamy termin, ale na pewno wszystko jest w porzqdku i zdqiymy 

w terminach i z dofinansowaniem 5O0/0. 

Wigcej uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie podjqcie uchwaty 

w sprawie wyraienia zgody na objecie udziatdw w podwyiszonym kapitale zaktadowym 

spMki Dolnoslqski Projekt Rekuitywacji sp. z o.o., druk nr 418. 

Closowanie: za - 14, przedw - 1, wstrrymalo sie - 4. (Nie gbsowaii nieobecni na sesjl: radna 

p. Aneta toslewiu I radny p. Wojclech &yuklewlcz) 

Uchwala zostala podjpta i otrzymala nr LIV/405/2018. (Zal. nr 10) 

12. Podjpcle uchwaly w sprawie uchwaienia Wieloietniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miejskiej Klodzka na  lata 2018- 
2022, druk n r  421. (Zal. nr 11)  
Projekt uchwaty zostal przedtozony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaiy byl 

opiniowany przez Komisjg Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu 

Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunainej, Ochrony ~rodowiska i kadu 

Przestrzennego Pan Zblgnlew Nowak poinforrnowal o pozytywnej opinii Komisji do 

projektu uchwaty na druku nr 421. 

Uwag i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie podjqcie uchwaty 

w sprawie uchwalenia Wieioletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Miejskiej Ktodzka na lata 2018-2022, druk nr 421. 
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Gtosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo siq - 0. (Nie glosowaN nieobecni na sesj!: radna p. 

Aneta toslewia i radny p. Wojciech tyszkiewicz) 

Uchwala zootala podjeta i otrzymata nr LIV/406/2018. (Zal. nr 12) 

13. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany statutu samorzqdowej instytucj l  kultury 
oraz j e j  nazwy, d ruk  nr 422. (Zal. nr 13) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnym. 

Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko zgtosit nastgpujqce autopoprawki do projektu 
uchwaty na druku nr 422: 

W 5 1 jest napisane: ,,Z dniern 1 wrzeinia 2018 r. zmienia sip nazwg sarnorzqdowej 
instytucji kultury: Ktodzkie Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Ktodzku z siedzibq 
w Ktodzku na Ktodzkl Osrodek Kultury z siedzibq w Ktodzku", a powinno by6 napisane: 
,,Z dniem 1 lipca 2018 r. zmienia sie nazwg samorzqdowej instytucji kultury: Ktodzkie 
Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Ktodzku z siedzibq w Ktodzku na Klodzki Osrodek 
Kultury z siedzibq w Ktodzku". 
W 5 2, pkt 2, ktdry brzmi: ,,PO 5 3 dodaje sig 5 4 w brzmieniu: 5 4. Z dniern 1 wrzesnia 
2018 r, instytucja, o ktdrej mowa w 5 1 ust. 2 otrzymuje nazwg Klodzki Osrodek Kultury 
z siedzibq w Ktodzku, pi, lagietty I.", a powinno by6 napisane: ,,PO 5 3 dodaje sig 5 4 
w brzmieniu: 5 4. Z dniem 1 lipca 2018 r. instytucja, o ktdrej rnowa w 5 1 ust. 2 
otrzymuje nazwg Klodzki Osrodek Kultury z siedzibq w Ktodzku." 
W 5 5 jest napisane: ,,Uchwata wchodzi w iycie po uplywie 14 dni od dnia ogloszenia 
w Dzienniku Urzgdowyrn Wojewddztwa Dolno~lqsklego, z mocq obowiqzujqcq od 
1 wrzeinia 2018 r.", a powinno by6 napisane: ,,Uchwala wchodzi w iycie po uptywie 
14 dni od dnia ogtoszenia w Dzienniku Urzgdowym Wojewddztwa Dolnoilqskiego, 
z mocq obowiqzujqcq od 1 lipca 2018 r." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaty by4 

oplniowany przez Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian 6lak poinformowat o pozytywnej 

opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 422. 

Uwag I zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie przyjgcie autopoprawki 

zgtoszonej przez Burrnistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 422. 

Glosowanje: za - 19, przecjw - 0, ~Strzymalo siq - 0. (Nie plosowall nieobecni na sesji: radna p. 

Aneta tosiewlu i radny p. Wojclech tyszkiewicz) 

Autopoprawka zostata przyjqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty 

w sprawie zmiany statutu samorzqdowej instytucji kultury oraz jej nazwy, druk nr 422 

wraz z przyjetq autopoprawkq. 



Glosowanle: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (Nie glo+owaii nieobecni na sesji: radna p. 

Aneta toslewin i radny p. Wojciech Lyszkiewicz) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr LIV/407/2018. (ZaL nr 14) 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany statutu i l o b k a  nr 1 w Klodzku 
prowadzonego przez Gminq Miejskq Klodzko, d ruk  nr 424. (Zaf. nr 15) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaty byl 

opiniowany przez Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacjl i Kultury Pan Damian ~ i a k  poinformowat o pozytywnej 

opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 424. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddal pod gloSowanie podjecie uchwaly 

w sprawie zmiany statutu Zlobka nr 1 w Ktodzku prowadzonego przez Gmine Miejskq 

Klodzko, druk nr 424. 

Glosowanie: za - 18, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (Nie gbsowaii nieobecni na sesji: radna 

p. Aneta Losiewiu i radny p. Wojciech tyszkiewiu) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr LIV/408/2018. (Zal. nr 16) 

0 godz. 14:40 -sale obrad opuicll radny p. Zdzislaw Duda. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany statutu t lobka  nr 2 w Klodzku 
prowadzonego przez Gminq Miejskq Klodzko, druk nr 425. (Zat. nr 17) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony iadnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaly byl 

opiniowany przez Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Przewodnlczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian ~ l a k  poinformowal o p o ~ y t y w n e j  

opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 425. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddal pod glosowanie podjecie uchwaty 

w sprawle zmiany statutu i lobka nr 2 w Klodzku prowadzonego przez Gming Miejskq 

Kkdzko, druk nr 425. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (Nie glosowaii nieobecni na sesfi: radna 

p. Aneta tosiewiu I radny p. Wojciech Lyszkiewicz oraz nieobecny na saii radny p. Zdzislaw Duda) 

Uchwala zostala podjqta I otrzymala nr LIV/409/2018. (Zaf. nr 18) 



16. Podjecie uchwaty w sprawie podziatu miasta Klodzka na stale obwody 
gtosowanla, ustalenia ich numerbw, granic oraz siedzib obwodowych komlsji 
wyborczych, druk nr 423. (Zal. nr 19) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, i e  projekt uchwaty byt 

opiniowany przez Komisje Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. Przewodniczqcy 

poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Zastgpca Przewodnlczqcego Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pani 

Danuta Lisota poinformowata o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku 

nr  423. 

Uwag i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty 

w sprawie podziatu miasta Ktodzka na state obwody gtosowania, ustalenia ich numerdw, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, druk nr 423. 

Glosowanie: ,?a - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowaii nleobecni na sesji: radna 

p. Aneta tosiewicz i radny p. Wojciech tyszkiewicz oraz nieobecny na saii radny p. Zdzislaw Duda) 

Uchwata zostata podjeta I otrzymata nr LIV/410/2018. (Zal. nr 20) 

17. Podjecie uchwaty w sprawle zwolnienia z obowiqzku zbycla nieruchomo6ci 
w drodze pnetargu, druk nr 427. (Zal. nr 21) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, i e  projekt uchwaly byt 

opiniowany przez Kornisje Budietu, Finansdw i Polityki Gospodaruej oraz Kornisje 

Gospodarki Komunainej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Zastepca Przewodniczqcej Komisji Budzetu, Finansdw i Polityki Gospodarczej Pan Jacek 

Kublcki poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr  427. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunainej, Ochrony ~rodowiska i h d u  

Przestrzennego Pan Zbignlew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Kornisji do 

projektu uchwaty na druku nr  427. 

Gtos zabrat radny Pan Stanidaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkahcy Ktodzka. W zwiqzku z tyrn, i e  ten projekt uchwaly 

wptynqt dopier0 dzisiaj, proszg o przybliienie o jakq nieruchomoit chodzi. 

Gtos zabrat radny Pan Zbigniew Nowak: Projekt uchwaty dotyczy Ekologicznej Pralni 

Chemiczno-Wodnej ,,Ballan przy ul. Czeskiej. Dotychczasowy dzieriawca wystqpit 

z wnioskiem o sprzedai nieruchornoici gruntowej pod budynkiem. 



Wigcej uwagi i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjgcie uchwaty 

w sprawle zwolnienia z obowiqzku zbycia nieruchomolci w drodze przetargu, druk nr 427. 

G/osowanie: za - 15, przeciw - 0, wstrzymak sic - 3. (Nle glosowali niwbecnl na sesji: radna 

P. Aneta tosiewiu i radny p. Wojciech tyszkiewicz oraz nieobecny na sali radny p. Zdzl'slaw Duda) 

Uchwala zostala podjqta i otnymala nr LIV/411/2018. (Zal. nr 22) 

18. Podjgcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistna Mlasta 
Klodzka, druk nr 426. (Zal. nr 23) 
Projekt uchwah zostat przedtoiony przez Komisje Rewlzyjnq. Komlsja wnioskuje 
w projekcie uchwaty o uznanie skargi za bezzasadnq. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panle 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkancy Ktodzka. Analizujqc skarge zauwazylem, i e  to jest 

skarga wielowarstwowa. Komisja Rewizyjna bardzo doglgbnie pochylila sig nad niq, ale 

moim zdaniem nie wyczerpata wszystkich wqtkow, kt6re byty do wyjainienia. Uwaiam, i e  

kierowanie sic i podpieranie tylko prawomocnymi wyrokami sqdowymi, ale tylko dot, um6w 

cywilno-prawnych nie jest dla mnie wyczerpaniem tematu. Podobny temat przerabialem 

osobiicie z Gmlnq Wroctaw i wiem, i e  sq to sprawy bardzo zawile i najczggciej kohczq sig 

w sqdach. Uwazam, t e  z tej skargi moina bylo pewne sprawy wyodrgbnlk i zalatwit na 

miejscu. 

Przewodniczqcy Komisji Rewlzyjnej Pan Adam Kwas: Panie Przewodnlczqcy, Wysoka 

Rado, Panowle Burmistrzowie, Szanowny kolego radny. Sprawa wplyngla przed dwoma 

miesiqcami. Na kaidym etapie wzywaliimy jako Komisja do ugody. PoprosillSmy r6wnIei 

reprezentujqcq Skariqcego - radnq powiatowq Paniq Marie Dziewieckq o ewentualnq zgodg 

na przedluienie terminu zalatwienia tej sprawy i apelowaliimy do stron o zawarcie ugody 

w kwestii wymiaru podatkow, w kwestii pozostatych roszczeh. Niestety, mimo uplywu 

miesiqca strony nie podj* dzialah w tej sprawie, w zwiqzku z tyrn naleiato tak zakohuyk. 

Tym bardziej, t e  tutaj chodzi o teren zajety pod dzialalnoik gospodarczq i obowiqzujqce 

zasady w gospodarowaniu nieruchomoSciami mowiq, i e  naleiy stosowat zasady 

prawidtowej gospodarki. W przypadku dziatalnoici gospodarczej jest to koniecznolt 

ogtoszenia przetargu, czy t e i  egzekwowania stawek istotnie wyiszych n i i  stawki naleine 

za dzieriawq terenu pod dzialalnoit rekreacyjna, czy kulturalnq. W zwiqzku z tym, t e  nle 

ma tutaj absolutnie tadnych mozliwoSci dziatania w trybie administracyjnym, bo strony 

umowy - miasto, ktore gospodaruje naszym wspolnym mieniem I dzieriawca, czy najemca 

- sq r6wnoprawne. To one ustalajq w drodze negocjacji stawki, czy t e i  kwestie zwiqzane 

z dzieriawq i terminami. JeSll chodzi o kwestiq wymiaru podatku, czy t e i  inne sprawy 

zwiqane z naliczanlem, to obowiqzuje nas ustawa o finansach publicznych i Burmistrz tutaj 

wykazal dbatoit i daleko idqcq spolegiiwoik w stosunku do podatnlka, dzieriawcy. 



Proponowano kilkakrotnie uigi, jest rnotliwoSC zastosowania rat. W tej sprawie Kornisja 

Rewizyjna zajrnuje stanowisko t a k ~ e  jak zostalo przedtotone przez Pana Przewodniczqcego, 

poniewaz nie ma rnoiliwoici, aby w tej chwlli nakazaC Burrnistrzowi jakiekolwiek dziatanie 

tyrn bardziej, i e  nie lezy to w kompetencji tej  Kornisji, co zresztq zostalo wykazane 

w uzasadnieniu. 

Gtos zabrat Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz i a b s k i :  Marn drobne pytanie do tego 

uzasadnienia. Nie wiern czy odpowiedzi udzieli Pan Przewodniczqcy Kornisji, Pan Burrnistrz 

czy Pan rnecenas. Marn wqtpliwofi dotyczqcq jednego sforrnulowania, a rnianowicie 

w przedostatnirn akapicie uzasadnienia rnarny zapis: ,,Wszeikie zatem roszczenia, zwiqzane 

z gospodarkq nieruchornoiciarni gminnymi, w tyrn roszczenia i spory o realizacje zawartych 

cywilnych umdw rozstrzyga sqd powszechny - nie mogq b y t  one rozstrzygane na drodze 

prawa adrninistracyjnego - w tyrn w postepowaniu skargowyrn." Natorniast jak czytalern 

calqdokurnentacjg tam kilkakrotnie jest uzyte sforrnulowanie, i e  w odniesieniu do dzialki, 

kt6ra byla bezumownie uzytkowana przez Skarzqcego, byto prowadzone jakies 

postgpowania, wigc dornniernarn, te 'w wyniku tego postepowania zostala wydana decyzja. 

W zwiqzku z tyrn wydaje sie, i e  byt tutaj stosowany tryb adrninistracyjny i przystuguje 

rowniei tryb skargowy. Nie wiern czy dobrze zrozurnialern. Jeieli rzeczywiscie tak jest, to 

sformulowanie w uzasadnieniu jest nieprecyzyjne. Proszg zwrbcit uwage Panie Burrnistrzu 

na jednq rzecz - w uzasadnieniu projektu przedtoionego przez Kornisjg Rewizyjnq jest 

takie stwierdzenie, ze te roszczenia nie rnogq by6 rozstrzygane na drodze prawa 

adrninistracyjnego w tyrn w postepowaniu skargowyrn, a w sarn'ej dokurnentacji jest rnowa 

o jakirni postgpowaniu, ktorego efektern prawdopodobnie byla jakas decyzja. 

Glos zabral Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Rozurniem w tym rnomencie 

wqtpliwoici, natorniast odpowiem w trzech punktach. Troszkg rnieszarny trzy elementy. 

Jeieli na etapie postgpowania adrninistracyjnego pojawita sig decyzja, t o  wiadorno, i e  d u i y  

od niej odwotanle w trybie skargowyrn, ktory jest regulowany przez kodeks postepowanla 

adrninistracyjnego i inne podrnioty w tyrn sqdy adrninistracyjne o tyrn decydujq. Natorniast 

prosze zwr6ciC uwagg na to, i e  t u  w tym akapicie jest rnowa o roszczeniu wynikajqcyrn 

z urnowy cywilno-prawnej i z je j  bytnosciq lub nie, i roszczeniu wynikajqcyrn ze sporu czy 

ta umowa byla czy tez nie i jakie zobowiqzania dla stron z danej urnowy wynikajq. Dotyczy 

to tylko i wytqcznie takiej sprawy, gdzie tego typu sprawy rozstrzyga j u i  sqd cywilny, jeieli 

jakies roszczenie siq pojawi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz i a b s k i :  Panie Burrnistrzu, nie do konca rnnie to 

przekonuje, dlatego i e  tutaj przedrniotern skargi jest roszczenie z drugiej strony - tak 

naprawdg roszczenie osoby. My jako grnina marny roszczede do Skariqcego z tytulu 

nieoplaconej dzieriawy, czy odszkodowania za bezurnowne korzystanie. Podejrzewarn, i e  

ta kwota zostala wydana na podstawie jakiejs decyzji, bo chyba nikt sobie tego nie 



wymyflil. Jeieii rozpatrujemy skarge, zostala ona przeprowadzona przez Komisjg 

Rewizyjnq, u y l i  tak naprawdg idziemy trybem k.p.a., a w samym uzasadnieniu tej skargi 

stwlerdzamy, i e  ona nie powinna bye rozpatrywana tym trybem. To jedno drugiemu 

zaprzecza. 

Gtos zabrat Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Musimy rozrbzniat 

decyzje wynikajqce z rygoru prawa administracyjnego i organu administracyjnego jakim 

jest burmistrz. Burmistrz jest organem podatkowym stopnia podstawowego i tutaj duty  

skarga - w rozumieniu kodeksu postgpowania administracyjnego, przepisbw prawa 

podatkowego - do Samorzqdowego Kolegium Odwolawczego. Kwestie handlu i naleinych 

tutaj fwiadczeli naleiq do dziedziny prawa cywilnego i tak to naleiy rozumiet, tyrn 

bardziej, i e  ustawa o gospodarce nieruchornofciami mbwl, i e  burmistrz gospodaruje 

stosujqc zasady prawidlowej gospodarki i w zwiqzku z tym stosuje przepisy, delegacje 

udzielone radzie w zakresie gospodarowania mieniem, a jego wytqcznq kompetencjq jest 

obciqzanie, zbywanie, czy t e i  sprzedai i nabywanie nleruchomoSci do granic ustalonych 

przez radg i tak naleiato to rozumied. W zwiqzku z tym nie moina tutaj uczestniuyt 

w negocjacjach pomigdzy podatnikiem-dzieriawcq a burmistrzem, bowiem jest to wytqczna 

kompetencja burmistrza, ktora zostala mu przyznana przez naszq Radg. Myiig, i e  tutaj nie 

ma iadnych innych wqtpliwoici, stqd takie uzasadnienie. 

Gbs zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burrnistrzu, Szanowni Mieszkalicy Klodzka. Tutaj nikt nie neguje kompetencji Burmistrza 

i jakq role ma tu odegrat wladza wykonawcza. Uwaiam, i e  ta skarga sama w sobie jest 

troche nie tak naplsana, bo ona zawiera wiele wqtkbw i z tej skargi moina by bylo zrobit 

dwie czy trzy skargi. Komisja Rewizyjna przyjrnujqc tq skargg powinna - tak jak ju t  

wielokrotnle Urzqd Wojewbdzki pouczal - wlasciwie ustalit zakres tej skargi i jq rozpatrzyt. 

Wiemy o tym, i e  k to i  bezumownie z czegof korzystat - sam Skariqcy przyznaje, te  

korzystal z tego od 1997 r. Przeciez to nie jest rok czy dwa, tylko przeszto 10 lat. Jest to 

pierwszy temat, ktbry daje duio wqtpliwoici. Drugi temat - chodzi o teren, ktbry jest 

rbwnolegly do ul. Lutyckiej, po drugiej stronie budynku, chodzi o teren dojazdowy. Pytanie 

- czy jest to droga Skariqcego, czy jest to droga stuzebna? Tam jest wiele spraw do 

wyjafnienia. Uzasadnienie Komisji lest merytoryczne, oparte na duiej iloicl wyrokbw 

sqdowych, ale Komisja powinna byla jednak pochylit sit: chotby nad tyrn dojiciem, nad 

terenem ktory jest wskazany w skardze i za ktbry niewtafciwie rlaliczono optatg. lak moina 

za drogg stuzebnq naliczyt komui oplatg? Nastgpny temat, to nlc w tej skardze nie ma od 

kiedy Skariqcy nie ptacit. leiel i  chcemy czegos dochodzit, to moina dochodzit t n y  lata 

wstecz. le ie l i  gmina cof przespata, czegos nie pobierala, to  na to sig godzlta, a feieli 

poprzedni burrnistrz sie na to godzil, to dzisiaj nie moina i qda i  10 czy 20 tysigcy zl., bo 



jakiego okresu to dotyczy? Jest tam wiele rzeczy niedopowiedzianych i stqd moje 

wqtpliwoSci. Widzg i w skardze, i w uzasadnieniu pewne uchybienia. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: JeSli Pan radny ma potrzebg, to  cata 

dokumentacja dotyczqca skargi jest do wgiqdu, rnozna sig w n iq  wczytat i wtedy jest jasny 

obraz sytuacji. 

Gtos zabrat radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu. Na ostatniej Komisji Rewizyjnej rozmawiaiiSmy Panie Burmistrzu na ten temat 

dzieriawy, czy t e i  bezprawnego uiytkowania terenu przez Skariqcego. Byty roine 

warianty, Pan Burmistrz - chyle czota - poszedt na du ie  ustgpstwa, natomiast myilg, i e  

rnoina by byto jeszcze troche ponegocjowat ze Skariqcym. Mowi Pan, i e  z kwoty nie moie 

zejkk, ale rnoze datoby sie kwotg roztoiyt na jeszcze bardziej dogodne raty o co prositem 

na Komisji. Rozwlqzatoby to jakis problem. Chyba wszyscy mamy SwiadomoSt, i e  

skarienie sic: na Burmistrza, przez jednego, drugiego, dziesiqtego mieszkanca splendoru 

Panu nie daje, Jeszcze raz proszq i apelujq do Pana Burrnistrza o rozwazenie tego, 

a jednoczeinie chciatem prosit Pana Przewodniczqcego o danie szansy obu stronom 

i wycofanie tego projektu uchwaly z dzisiejszych obrad. Jest t o  wniosek formalny. 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Szanowni Panstwo. Temat byt juz ornawiany dwukrotnie na Komisji. lasno wyrazitem, to 

co mogg umorzyt podatnikowi. Niestety kwota ktora w tej  chwili jest przedstawiona jest 

kwotq ostatecznq. Z drugiej strony Pan radny prosi, i eby  roztoiyt na raty - dobrze - to 

niech sig pojawi wniosek samego zainteresowanego. Musi b y t  wniosek, rnuszg miet 

podstawg do wszczgcla i zbadania sprawy, aby roztozyt na raty, ale to t e i  nie jest do konca 

pewne, poniewai jeSli podrniot ma dobrq koniunkture finansowq, to nie ma podstaw do 

tego, aby rozktadat zalegtosci na raty. Z drugiej strony dziwi rnnie to, i e  Pahshvo nie 

poruszacie kwestii mieszkahcow, ktorzy wielokrotnie skariyl i  sie na dzia4alnoSt 

gospodarczq w t ym rniejscu. W tej  chwili Skariqcy przeniosf swojq dzlatainoSf do swolch 

nieruchomosci, do ktorych ma tytul  prawny w postaci prawa wtasnosci. Wszystko tam 

dobrze funkcjonuje. Trzeba pozarnykat te zasztoici i uregulowat stan prawny. Wszystko 

zostato dobrze policzone, zgodnie z katastrem, wyliczone co do metra kwadratowego 

zajmowanej powlerzchni, wszystko jest w porzqdku. 

V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jcik: W tej  sprawie jest jedna zastanawiajqca 

rzecz. Urzqd Miasta wiedziat od kiedy Skariqcy bezumownie korzystal z dziatki, to  jaka jest 

inforrnacja o stanie mienia komunalnego? Przeciei to nie jest przestgpstwo w z i d  dziatkg 

i z niej bezumownle korzystat. To po stronie nie osoby, ktora tq dziatkg uiytkuje, ale po 

stronie wtaiciciela gruntu le iy  to, aby przez tyle lat uregulowat stan te j  dzialki. Nie 

rozumiem tego. Wszyscy o tym wiedzq, znajq daty od kiedy bezurnownie korzystat, t o  jest 



jakas zabawa i w petni popieram wniosek Pana Karolczaka, ieby  to zdjqt z porzqdku obrad 

i powainie sig zastanowit po czyjej stronie jest brak dziatania, bo to wynika z braku 

dziatania wtaiciciela gruntu. Czy Skariqcy ukradt ten grunt? - Nle. Zarzqdzat nim, sktadat 

deklaracje podatkowe. Czy ktos analizowal deklaracje podatkowe od ktorego momentu 

osoba podawata od kiedy zarzqdza tyrn terenern? lest  t o  jakis absurd, zeby to rozpatrywat. 

Urzqd pisze, i e  wie i i  od 2013 korzystat i CO? To teraz sie dowiedzial? Czy Skariqcy ukryt 

to przed urzednikaml, ze korzysta z tej  dzialki? - Nie. To jest jakas parodia. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i :  Radny Pan Tomasz Karolczak zgtosit wniosek 

formalny, jednak na podstawie przepisow obowiqzu~qcego Statutu, na tym etapie wnlosek 

indywidualny radnego mozna ztoiyi: tylko na poczqtku sesji. 

Gtos zabrat Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Szanowni Panstwo, jest 

tutaj kilkanascie rotnego rodzaju innych spraw, miedzy innymi to, ze wczeinlej ta dziatka 

byta poddzieriawiona na potrzeby wspolnoty, poiniej zostata przeznaczona pod dziatalnoit 

gospodarczq, ale nie jest to przedmiotern skargi. Przedmiotem skargi jest kwestla 

wysokoscl naliczenia oplat, roszczenie co do ewentualnej sprzedaiy czy tez kwestie 

wynikajqce z metraiu dzialki i wysokosci tychie optat. W zwiqzku z tym tutaj Rada nic nle 

moie  w tej  sprawie i jak juz wczesniej powiedziatem sprawa jest zwyklym - ze tak powiem 

- dllem miedzy wtaiclcielem, a najerncq, czyli z dziedziny cywilno-prawnej i tutaj nle ma 

iadnego postgpowania administracyjnego. Stqd moj apel, aby zakonczyt sprawq, oddat to 

stronom, nlech one sig dogadajq, bo to jest sprawa indywidualna, a innq rzeczq jest kwestla 

lnwentaryzacji nieruchomoSci i kontroli nad tym, co j u i  wykracza poza przedmiot tej skargi. 

Gtos zabral Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

ad vocem wypowledzi radnego Wojcika. Panie rady, to jest wtainie efektem tego, ze 

porzqdkujemy te stany prawne, staram sie to  regulowat. Niestety i z przykroiciq to 

shvierdzam, t e  w te j  kadencji wysztp wiele takich rzeczy, ktore za kadencji poprzednik6w 

jak rowniei Pana, jak byt Pan v-ce burrnistrzem wychodzity. W tej  kadencji regulowatem 

ostatnlq spraw? zwlqzanq z osiedlem irn. Warszawy Centrum, gdzie nie byly posptacane 

jeszcze wszystkie nieruchomoici, ktbre zostaty zabrane rolnikom. A ten przypadek jest 

naprawdq przypadkiem ciekawym. Zachecarn do zapoznania sie z dokumentacja aby 

zobaczyt jak to wszystko wyglqdato. Z rnojej wiedzy urzednlcy 5-6 lat temu doskonale 

wiedzieli o tym, i e  ta dziatka jest zajrnowana bezumownie. , 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i :  Szanowni Panstwo, tak jak mowitem wniosek 

radnego Karolczaka nie mo ie  by t  rozpatrzony. Proponuje przejsi: do gtosowania. 

Przewodniczqcy Rady poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Burmlstrza Mlasta Ktodzka, druk nr 426 - skarga uznana za bezzasadnq. 



Glosowanie: za - 14, przeciw - 1, wstrzyrnalo sie - 3. (Nie gtosowai~ nieobecnl na sesjl: radna 

p. Aneta Losiewicz i radny p. Wojciech Cyszkiewicz oraz nieobecny na sali radny p. Zdzistaw Duda) 

Uchwala zostala podjqta I otrzymata n r  LIV/412/2018. (Zal. nr 24) 

19. Interpelacje I zapytania radnych. 
Sekretarz obrad Pan Lech SurcSwka odczytat treSC: odpowiedi na interpelacjg, kt6ra 

wptyngta do biura Rady Miejskiej: 

Odpowiedi Burmistrza Miasta na interpeiacje radnego Pana Lecha Surbwki - pismo 

WO.II.0003.1.2.2018 z dnia 16.04.2018 r. (Zal. nr 25). 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkahcy Ktodzka. Wiem o tym, i e  wszelkie stowarzyszenia - to 

wszystko le iy PO stronie Starosty, ale my jako Urzqd Miasta zawsze wspieraliSmy 

finansowo orkiestrg dgta ktora uczestniczyta w rrbinych Swigtach pahstwowych. Ostatnio 

spotkalem jednego z alonkow tej orkiestry i okazalo sig, i e  orkiestra rozpadla 

sig w wyniku braku Srodkbw finansowych. Nie wiem ile w tym prawdy i chcialbym zapytat 

czy my jako miasto wspieraliSmy ich dziatainoit, byt moie bylo zbyt malo tych Srodkbw? 

Co jest powodem, i e  ta wspaniala orkiestra przestala rzekomo funkcjonowat? 

Gtos zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Szanowni Panstwo. Udzielajqc odpowiedzi Panu radnemu, z tego co pamigtam zlecaliSmy 

w zeszwm roku dwa razy usluge na wykonanie gry przez orkiestrg dgtq. Z tym, ze trzeba 

wziqt pod uwagg, to co Pan sarn podkreSlat, i e  jest to stowarzyszenie. My mamy 

moiliwoSci dotowania stowarzyszen w postaci otwartych konkursow na realizacjg zadah 

z zakresu kuitury, ale niestety to stowanyszenie nie apiikowato o te pieniqdze. Sami nie 

bgdziemy siq prosit, ieby stowarzyszenie aplikowato o Srodki. Inne stowarzyszenia 

korzystajq z tego - chotby Bractwo Rycerskie. Tutaj chyba zabrakto koordynacji wewnqtrz 

stowarzyszenia i chyba organizacyjno-technicznie sobie z tym nie poradzilo, aby ztoiyt taki 

wniosek do gminy. Na pewno, jeii i wniosek spelnilby wszystkie warunki formalne 

i merytoryczne, to zostalby pozytywnie rozpatrzony i na 100% znaiazloby sig finansowanie. 

Chciatbym zwrbcit uwagg na to, i e  jest to stowarzyszenie, orkiestra powiatowa i zrzesza 

wiele osob z rrbinych czgSci naszego powiatu i tutaj tez wskazanym byloby, aby ta orkiestra 

byla utrzyrnywana tub wspolfinansowana przez Powiat Klodzki, ale przypuszczam, i e  tu sig 

sprawa na tym samym zakonczyta. Powiat t e i  ogtasza swoje konkursy na reaiizacjg zadah 

publicznych z zakresu kultury i tam t e i  pewnie nie bylo ztoionego iadnego wniosku, wigc 

organizacja nie otrzymala srodkow i przez to, i e  nie miata Srodkow na dojazdy osbb, ktbre 

b i c z q  w Klodzkim 09rodku Kuitury, bo byly takie oczekiwania, aby sfinansowat zakup 

paliwa dia osob, ktdre uczestniczq w tym przedsiewzieciu, brak Srodk6w doprowadzit do 

tego, i e  towarzystwo sig rozeszlo. 



Glos zabral 2-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz: Pan Burmistrz poruszyt jeden 

z problemow jaki wystgpuje we wspapracy ze stowarzyszeniami i fundacjami. Jest to 

bardzo szeroki temat do omowienia, to t e i  jest temat kt6rym moina by bylo sig zajqt 

w ramach komisji kultury czy komisji finansbw, diatego i e  te osoby, kt6re sq w Komisji 

Edukacji i Kultury iwietnie znajq temat. Do tego problemu, kt6ry pomszyl Pan Burmistrz 

naleialoby dodat jeszcze dwa. Pierwszy jest taki, i e  Gmina Miejska Klodzko przeznacza 

naprawdg spore irodki na konkursy grantowe, gtownie dotyczq one sportu, ale takie 

i kultury. S q  stowarzyszenia, ktore aplikujq co rok i aplikujq o bardzo duie pieniqdze. 

Rzeczywiicie nie stat nas na to, ieby jednernu stowarzyszeniowi dat 20-30 tys, d rocznie 

na organiza cje jednej czy dw6ch imprez, ale staramy sig zaspakajat te potrzeby w takim 

zakresie na jaki nas stat. Sq osoby, kt6re potrafiq sig sprawnie zorganizowat. Podam tu 

przyklad Uniwersytetu Trzeciego Wieku, ktory powstat w ramach stowarzyszenia w bardzo 

kr6tkim czasie. Kiedy Panie sig do nas zgtosity, wytlumaczytem na czym to polega i w jaki 

sposdb to najlepiej zrobit, bardzo szybko podjely dzialania i bardzo szybko t e i  pozyskaly 

dotacjg. Drugi problem dotyczy tego, i e  na terenie Klodzka funkcjonujq grupy zaduionych 

ludzi dla kultury, ale kt6re soble nie radzq w tej nowej rzeczywistoici prawnej i one czesto 

przychodzq do nas i mowiq, i e  to tak kiedyi funkcjonowato 10 czy 20 lat i nikomu to nie 

przeszkadzalo, a dzisiaj ka iq  narn zakladat stowarzyszenia i mowiq w sposob jasny 

i wyrainy, i e  oni nle bgdq zaktadat iadnego stowarzyszenia i chcq daiej funkcjonowat tak 

jak do tej pory. W tym momencie moina bezradnie rozloiyt rece, bo nawet chciatoby slg 

tym ludziom pomdc, ale jest problem prawny. P6iniej dochodzi do r6inych prawnych 

prowizorek, diatego i e  pewne instytucje, stowarzyszenia mogq funkcjonowat jako sekcje 

np. przy oirodku kultury, ale j u i  jest z tym problem, ieby sfinansowat komui dojazdy na 

tego typu proby. Nie ma do tego iadnej podstawy prawnej. Ponadto tego typu sytuacje 

pokazujq jak bardzo potrzebne jest jednoczenie irodowiska'w zakresie stowarzyszeh 

i fundacji. I trzecia grupa problemow. le ie l i  j u i  rzeczywiici zbiera sig taka grupa, ktdra 

sobie nie radzi, to taka jest zawsze moja proiba, aby skontaktowat sig z osobami, 

stowarzyszeniami i fundacjami, ktore na terenie miasta sprawnie dzialajq i potrafiq 

korzystat z roinego rodzaju dotacji, dlatego i e  czgsto to  sig mleici w zakresie statutowym 

dzialalnoici tych organizacji, albo t e i  latwo jest rozszerzyt dziatalnoit statutowq tamtych 

organizacji i w zwiqzku z tym moina to finansowat przez te stowarzyszenia i fundacje, 

kt6re j u i  dzisiaj lstnlejq i nauczyly sig korzystat z tych irodk6w. Stqd to wszystko co 

z ullcy do nas dociera, czesto to jest tak, i e  wtadza jest zla, bo nie dala pienigdzy, ale 

w i lad za tym powinno po j i t  zapytanie - co zrobiliicie ze swojej strony pod kqtem 

formalnych, aby z tych moiliwoici finansowych skorzystat, poniewai gdyby wszystkie 

kroki formalne zostaly wykorzystane i ci ludzie nie dostaiiby tych pienigdzy, to wtedy ta 

skarga bytaby uzasadniona, a czgsto z drugiej strony pojawia slg takie bezradne rozlotenie 



rqk i i a l  za tym, t e  to nie jest tak jak dawniej. My mamy zwiqzane rgce, formula prawna 

przyznawania pienigdzy jest okreslona. 

Gtos zabrat radny Pan Darnian Slak: Orkiestra byta na jednej z pierwszych Komisji 

w obecnej kadencji. Tei  doktadnie ttumaczytem, i e  jef l i  orkiestra nie ztoiy wniosku, to nie 

dostanie Srodk6w. Najgorsze w Ktodzku jest to, i e  powstajq organizacje, kt6re pierwsze 

co, to idq do Burmistrza, aby otrzymat pieniqdze. Do mnie t e i  zglosito sig kilka os6b 

z prosbq o pomoc w zatoieniu organizacji, bo chcq ztoiyt wniosek do burmistrza o Srodki 

na koszulki - nie ma sensu zakladat organizacji tylko po to, aby zrobit koszulki. Mi udaje 

sig zdobywat pieniqdze zewngtrzne piszqc do Urzgdu Marszatkowskiego, gdzie co miesiqc 

sktadam wniosek i zawsze cog otrzymujg, bo z Ktodzka nikt inny wniosk6w nie sktada. 

Mamy trzy organizacje poiytku pubiicznego, reszta nie sktada. Uniwersytet Trzeciego 

Wieku dostal pieniqdze, bo pomogtem napisat wniosek. Jesli kt6raS organizacja chce, to 

niech do mnie przyjdzie, napiszg im wniosek i znajdg dla nich pieniqdze na projekty, nie 

m6wiqc j u i  o tym, te  w najbliiszym czasie jako Fundacja ruszamy z projektem ,,Dziataj 

Lokalnie" i ja t e i  bqdg mial pieniqdze do rozdania. 

Radny Pan Stanidaw Ferenc: Wypowiedi Pana Burmistrza i Pana radnego data 

odpowiedi na to co jest powodem braku dofinansowania. Tak jak podnibt Pan radny sq 

stowarzyszenia, kt6re nie majq w sobie tej sily witalnej do pozyskania dostgpnych grant6w. 

Na poczqtku lat 90-tych nim weszliSmy do Unii przy Urzgdzie Wojewddzkim w Walbrzychu 

byl specjalny wydziat, kt6ry szkolit do przyszlego pozyskiwania Srodkow. Szkolenia byty 

nie tylko dla stowarzyszeh, ale przede wszystkim dia gmin. Wszyscy, kt6rzy chgtnie sig 

zgtaszali mogli w tych szkoleniach brat udzial. Nie zapominajmy, i e  to byt 1990 rok, dzisiaj 

mamy rok 2018 i wigkszoSci z tych ludzi j u i  na tym Swiecie nie ma. Myilg, i e  bytoby dobrze 

gdyby Pan Burmistrz pochyiit sip nad tym problemem i pomySlat nad stworzeniem grupy 

ludzi, kt6ra moglaby stuiyt pomocq dia tych stowarzyszeri, w kt6rych najczgsciej sq ludzie 

starsl, ktdrzy nie wiedzq od czego zaczqt. W tej orkiestrze nie grajq mtodzi iudzie, tak jak 

w innych orkiestrach. Trudno starszego czlowieka nauczyt, ieby inaczej chodzit n i l  do tej 

pory. Starych drzew sig nie przesadza. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Panie radny, jest tylko taka wqtpliwoSi, ktbra 

zawsze przy takich tematach we mnie kietkuje, po pierwsze te wszystkie formy aktywnohci, 

to jest hobby. To, i e  gmina czy powiat przeznacza na to Srodki, to jest dobre, ale to nie 

jest obowiqzek, ieby kogos flnansowaC czy prowadzit za rgkg. Druga rzecz, jeieli komuS 

wskazuje sig - czy to organizacji, czy osobie - jaka powinna by6 formula umoiliwiajqca np. 

ztoienie wniosku, a kt05 nie chce tego zrobit, to nie bgdziemy go do tego zmuszat. 

Gtos zabral Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: OczywiScie w Urzgdzie sq takie osoby, 

ktore pomogq wypelnit wniosek, tyiko niestety trzeba przyjSC i wypelnit go na konkretnym 



formularzu, kt6ry zostal narzucony rozporzqdzeniern. lest r6wniei punkt wspierania 

funduszy europejsklch i wiele stowarzyszeh, ktore rnlgdzy sobq wspapracujq i sobie 

nawzajern pomagajq. To wszystko jest, tylko trzeba po to wyciqgnqt rpkg. 

Glos zabral radny Pan Lech Surdwka: Korzystajqc 2 obecnoici Pani Dyrektor OSrodka 

Pomocy Spolecznej i odnoszqc sig do pkt 8. Sprawozdania z dzlalalnoSci OSrodka Pomocy 

Spolecznej za 2017 rok, chcialbym zadat dwa pytania. Panie Burmistrzu, pracownicy 

OBrodka byli mocno przekonani, i e  na dzisiejszej sesji bpdziemy mowit o regulacji plac 

i chcialbyrn im cog w tym ternacie odpowiedziet. Drugie pytanie dotyczy krqzqcej plotki, 

prawie pewnoici, ze OSrodek Pomocy Spotecznej w jakis sposob bardziej wyrotnia 

w udzielanych dotacjach mieszkancow Klodzka pochodzenia rornskiego n i i  lnnych 

mieszkatic6w. Chcialbym uslyszet z dwa zdania na ten temat, jeBli Pani Dyrektor bylaby 

tak uprzejma. 

Glos zabrala Dyrektor OPS Panl Jolanta Leszko: Panie radny jestem zdziwiona takirn 

pytaniem, bo nie ma iadnej dyskryrninacji, nie ma podzialu ani rasowego, ani religijnego, 

ani wg statusu. Rorn mieszkajqcy w Polsce ma takie same prawa jak Polak mieszkajqcy 

w Polsce. System Swiadczeci pomocy spolecznej nie dzieli pornocy ze wzglpdu na 

pochodzenie etnicme. Rorn i Poiak dostajq takie same Swiadczenia z pomocy spdecznej, 

jesli spelniajq wymogi do tego co rnogq otrzyrnal. Nie ma iadnej roinicy w wysokosci 

Swiadczeh, wigc nie wlem skqd ta informacja, i e  taki podzial jest. Gwarantuje, 

dokumentacja jest bardzo szczegMowa. lestefmy jednostkq czgsto kontrolowanq ze 

wszystkich Srodkow, ktdre wydajemy. Wszystkie srodkl sq wyplacane na podstawie decyzji 

adminlstracyjnych, jest lista wyplat, jest wszystko jak naleiy. Nigdy nie bylo tadnego 

zarzutu stawiania roinicy migdzy Romem czy Poiakiem. 

Radny Pan Lech Sur6wka: Proszg nie traktowat tego jako zarzut, tylko probe wyjaSnienla 

ogolnle krqiqcych prawie i e  pewnoici. To nie jest zarzut do OSrodka i Pani dzialainolcl, 

tylko chcialbyrn zebrat materialy po to, ieby odpowiedziet ludziorn ktorzy blqdzq. 

Dyrektor OPS Panl Jolanta Leszko: Absolutnie Panle radny nie odebralam tego jako atak 

na OSrodek u y  na mnie. Ma Pan prawo takie pytanie zadat. Odpowiedzialam na to pytanle, 

teby wlasnie te przeze mnie udzielone informacje mogl Pan szerzyt dalej. 

2-ca Burmistrza Mlasta Pan Wiestaw Tracz: Proszg Pahstwa, pozwole sobie uzupdnit, 

poniewaz chyba wiem skqd sig wziql ten rnit. Rzeczywiicie tak jak Pani Dyrektor 

powiedziala Osrodek Pomocy Spolecznej kieruje sig zasadq rownoici i sq jasno okreSlone 

reguly. Wiadorno komu przysluguje pomoc, a komu nie. ~atomiast, trzeba to jasno 

powledziei, i e  Urzqd Miasta w Klodzku realizuje caly szereg dodatkowych programow 

dotacyjnych i pomocowych sklerowanych tylko i wylqcznie do Romow. W Polsce 

funkcjonujq specjalne programy finansowe dla rbinego rodzaju rnniejszosci, w naszym 



przypadku jest to mniejszost romska i moina z tych dodatkowych Srodkciw korzystat. Te 

dodatkowe Srodki kierowane sq w strong edukacji np. roinego rodzaju Swietllce, ale takie 

kierowane sq w kierunku poprawy bazy mieszkaniowej i mysig, i e  ta baza mieszkanlowa 

- bo ci ludzie czgsto sqsiadujq ze sobq - jest tu tq solq w oku, dlatego i e  my rzeczywiScie 

staramy slg Sclqgat takie pieniqdze na remonty tej bazy mieszkaniowej Romow. I to 

zawsze jest pytanie - czy to dobrze, u y  to i l e  i czy mamy Qciqgat te pieniqdze, czy nie. 

W kaidym roku Sciilgamy te pieniqdze i czgsto pojawia sig pytanie dlaczego remontujecle 

to mieszkanie Romowi, a nie mnie. Diatego, bo na tego Roma dostalismy pieniqdze 

zewngtrzne, a na tego rnieszkajqcego obok mamy pieniqdze wlasne i on musi troszeczkg 

dluiej poczekat na remont mieszkania. Myslg, i e  stqd wziea sig ta mitologia ulicy, te  

Romom to sig pomaga, a innym nie. 

Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko: Oprocz programow romsklch, sq takie programy dla 

wszystkich innych mieszkalic6w, r6wniei prowadzone na zasadach wspMpracy 

z organizacjami pozarzqdowymi. Kaida osoba moie z jakiegoS programu skorzystat. 

Rzeczywiscie ta kwestia mleszkaniowa, a szczegdlnie sq to naprawy mleszkali na ulicy 

Wlejsklej, gdzie one sq dosyt czgsto dewastowane mo2e wzbudzaC niepokoj poozstatych 

mieszkalicow, i e  robi sig pewne rzeczy, a oni nie szanujq. Tu t e i  wchodzi sprawa edukacji, 

ktora t e i  jest bardzo istotna i waina. 

Glos zabrat Burmlstrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Szanowni 

Palistwo. W kontekgcie reguiacji wynagrodzeh dla pracownikow OPS, to jesteimy cab u a s  

w trakcie pracy nad tym. Chcialern tylko przypomniet, ze w zesztym roku j u t  jedna 

regulacja miala miejsce. W tym roku t e i  robiliSmy regulacjg w innym sektorze, czyli 

w sektorze oiwlaty. Kaidy tutaj liczy sig z tym, i e  te wynagrodzenia bgdq musiaty rosnqt, 

bo takq mamy tendencjg, ale to wszystko jednak jest ograniczone ramami budietowymi. 

Wracajqc jeszcze do kwestii romskiej, to t e i  chciatem zapewnit Pana, i e  podczas 

wtorkowych przyjgt stron nie prowadzg iadnej dyskryminacji I wszystkie osoby zatatwlane 

sq zgodnie z potnebami. 

Ad vocem radny Pan Lech Sur6wka: Panie Burmlstrzu, wracajqc do tego co Pan 

powledzial w temacie regulacji plac - To co mam powiedziet pracownikom, ze bgdq mieli 

podwyiki czy nie? 

Burmlstrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie radny, cierpliwost jest cnotq. 

Wigcej zapytah nie stwierdzono. 

20. Wnioskl i ~Swladczenia radnych. 
Wniosk6w i oswiadczeli nie stwierdzono. 



21. Sprawy r6tne. 
Przewodniczqcy Rady przypomniat o obowiqzku ztoienia przez radnych oiwiadczefi 

majqtkowych, w terrninie do konca kwietnia. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jclk: Panie Przewodniczqcy, 

Wysoka Rado. Nawiqzujqc do wypowiedzi Pana Burmlstrza o niegospodarnogci 

w zarzqdzaniu gminnymi dzialkami chc~atem zapytat czy w dobie cyfryzacji jest moiliwe 

zrobienie zestawienia gruntow, dzialek naleiqcych do gminy, gdzie bedzie moina pdqczyt 

inforrnacje o zawartych umowach na te grunty, czy sq to grunty opodatkowane, czy sq to 

grunty nieopodatkowane. Moie z tego by wyszto, i e  jest czeit  grunt6w do 

zagospodarowania, kt6re z niewiadomych przyczyn nie sq zagospodarowane. Tak jak Pan 

Burmistrz zauwaiyt urzednicy przez wieie lat prowadziii wtasnq poiitykg w zakresie 

gospodarki gruntami. Kwoty za bezumowne korzystanie z gruntu, kt6re z tego omawianego 

przykladu widat - sq  duie. Moie to by slg optacalo, bo sarn wiem o kilku dzialkach, kt6re 

stojq puste, niewykorzystane i nie wiadomo diaczego. Na granicy dw6ch MPZ-6w stojq 

grunty i nic tam sig nie dzieje, nie wiadomo dlaczego one nie sq sprzedane i dlaczego stojq 

puste. Takie zestawienie rnoie pozwolitoby na to, aby p6iniej powiedziet ile jest takich 

gruntbw, kt6re sq opodatkowane i ktore przynoszq doch6d grninie. 

Odpowiedzi udzielit Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Szanowni 

Panstwo. OczywiScie, i e  tak. My caly czas nad tyrn pracujemy. lest  na pewno takie 

narzgdzle informatyczne, w tej chwili nie jestem w stanie okreklit doktadnie takiego 

systemu, kt6ry by to polqczyl, W dzisiejszej dobie cyfryzacji, to raczej jest pewne, tylko 

chodzi o to, aby wypelnit ten system konkretnq informacjq i my w tej chwili zbieramy tq 

informacje i caty czas jq przetwarzarny. To tak jak chociaiby z wyrokarni eksmisyjnymi. Za 

tej kadencji zaczgto realizowat wyroki eksmisyjne, decyzje niepopularne. Przez kadencje 

2006-2014 byly znikome iloici eksmisji, to myimy zaczeli realizowat wyroki eksmisyjne 

z lat 2007, 2008 i 2009, teraz zaczniemy realizowat z roku 2010. Takich zasztoici 

i niedociqgniet jest w wielu aspektach w funkcjonowaniu Urzedu, tylko do tego potrzeba 

przede wszystkim zasobow iudzkich. IeSli mialbym moiliwoici finansowe, to Wydziat Mienia 

z chgciq doposaiylbym trzema etatami i w przeciqgu szeSciu miesiecy zrobilibySmy catq 

inwentaryzacje, tylko brak jest Srodkow, a do tego dochodzi bieiqca praca. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Paristwo. Mam pytanie do koleianki radnej Pani Zdzistawy Gorskiej. 

Na poprzedniej sesji procedowaliirny projekt uchwaty na druku nr 411 zwiqzany z ochronq 

zwierzqt i tutaj padty slowa Pani radnej zwiqzane z prowadzeniern schroniska przez 

Fundacje ,,Pod Psiq Gwiazdq". Pani radna dosyk frywolnie wypowiadata sic na temat 

prowadzonej dziatalnoici, nie wiem czego to rniato dotyczyt. Pozwolilem sobie dzisiaj tam 

by6 i z tego co dzisiaj widziatem, to teren jest ogrodzony, budynek jest w bardzo dobryrn 



stanle, nledawno wybudowany. Mamy tam dwa wybiegi dla psow, jeden wigkszy, drugi 

mnlejszy. Mamy t e i  kilkanaicie kojcow, w kt6rych jest jedzenie I woda. Chcialem Paniq 

radnq poprosit o wyttumaczenie mi  co miat znaczyt Pani poetycki zwrot jeden syf"? Czego 

to sig tyczy, czy oblektu, czy wtaicicieli, czy sposobu prowadzenia tego schroniska? 

Glos zabrala radna Panl Zdzislawa G6rska: Panie radny, wtalciciele - to nle jest syf, od 

tego trzeba zauqi. Kiedy Pan tam byt, jestem ciekawa? Jaki oni zajmujq teren? Czy Pan 

doktadnie wie jakl teren zajmujq? Tam jest ogrodzony ogrodek, a nie ten cab teren. 

Niestety, jest batagan I koniec. 

Radny Pan Tomasz Karolczak: Pani radna, ja tam bytem dzisiaj i oglqdalem te ogrodzone 

wybiegi dla zwierzqt, oglqdatem kojce. Caty teren, powiedzmy sobie szczerze - 
stowarzyszenie nle prowadzi safari, iebyimy mieli ogrodzony caty teren, tylko schronisko 

dla zwierzqt, 

Radna Pani Zdzlslawa G6rska: Panie radny, bytam na otwarciu. Bylam wtedy gdy byl 

wbudowywany kamieli I Palistwo, ktorzy sig tym zajmujq powiedzieli, i e  caw teren 

ogrodzq, i e  bgdzie tam porzqdek. Jaki tam jest porzqdek? Oczywiicie, moie teraz tam 

zroblli jaki i  porzqdek, od dwdch tygodni tam nie bytam, wigc nie wiem, ale w kaidym bqdi 

razie na tamtq chwlig byto pelno kamieni, gruzu. 

Gks zabrat radny Pan Adam Kwas: Korzystajqc z obecnosci Pani Dyrektor Jolany Leszko, 

chciatem podzlgkowat za wsp6tudziat w organizacjl konferencji na temat ,,Autyzrn na cate 

iycle". Konferencja byta poiwigcona niszowej niepelnosprawnoicl, bardzo dotkliwej 

I trudnej do rehabilitacji. Wstgpnie ustaiiliimy na spotkaniu wsparcie dla rodzln. 

Wsp6lorganizatorem bylo Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie za co dzigkujemy 

Dyrektorowi Jackowi Kubickiemu, radnemu naszego miasta, r6wniei honorowy patronat 

objql Starosta Ktodzki. Kwestia autyzrnu jest dzisiaj prowadzona przez Fundacjg JiM 

i lokalne stowarzyszenia. Dotyczy to ludzi niekiedy fenomenalnie zdolnych, ambitnych, 

ktdrzy majq barierg komunikacyjnq i barierg nadwrailiwych zmysl6w. Dzigkujemy bardzo, 

prosimy o wigcej i bgdziemy nad tym dalej pracowat. Mamy w Ktodzku kilka zagadnleli 

i moiemy je jako gmina wesprzet poprzez mieszkania chronione, czy pracg chronionq przy 

wsp6tudziale Urzgdu Pracy, a t e i  godne bytoby wsparcie rodzin, rodzicow mlodzieiy I Iudzi 

dorastajqcych, kt6rzy sq z tym problemem osamotnieni. Jeszcza raz dzigkujg Pani Dyrektor 

i wszystklm wsp6luczestnlkom. Zapraszamy jei l i  wola i laska do Zespdu Szkd 

Specjalnych, jest tam osoba, kt6ra ma kontakty, doswiadczenie i bgdzie mogta wspierat 

i radzit. Jeszcze raz zapraszam. 

0 godzlnle 15:32 sale opulclta radna Anna Karolczak I radna p. E12bleta Sledi. 

Glos zabrala radna Panl Renata Urbaniak: Popierarn radnq Paniq G6rskq w sprawle tego 

schroniska, bo j u i  kiedyi m6wilam, i e  warto by byto sig tam wybrat i zobaczyt. 
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Do schroniska chodzi moja wnuczka jak wolontariusz do wyprowadzania pdw.  Jest fetor 

w samym budynku. Nie wiem czy jest ten budynek przystosowany do prowadzenia taklego 

schronlska. Jednorazowe podejicie, to nie jest jeszcze sprawdzenie u y  tak tam jest. 

Ad vocem radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Szanownl Panstwo. 

Cieszg sig, t e  wywotalem takq rozmowg, bo skoro tyle osob ma wqtpliwoicl, a schronlsko 

znajduje sig w okrqgu wyborczym Pani Gbnkiej, to dziwig sig, i e  jeszcze nle podjgto 

iadnych krokow. W kohcu sq to nasze gminne pieniqdze i dziwig sig, i e  skoro Panie wldzq 

takie niedociqgnigcia i takie straszne rzeczy, ktore tam sig dziejq, jeszcze iadna komisja 

tam sig nie udala. W takim razie, skoro Panie tak twierdzq, t o  prosilbym o reakcjg, a nie 

tylko downe wypowiedzi, co sig komu wydaje. l a  tam dzisiaj bylem, Panie widzialy 

z zewnqtrz. Jak Panie twlerdzicie, i e  widzicie lepiej, to iyczg powodzenia. Owszem zgodzg 

sig z Paniq radnq, i e  zapach, kt6ry jest w irodku jest daleki od CHANEL NR05, ale miejmy 

SwiadomoSt, i e  tam sq zwierzgta. 

Radna Pani Zdzlstawa G6rska: Panie radny Karolczak, niech Pan slg nie martwi o m6j 

okrgg wyborczy, niech sig Pan martwi o swoj. 

Glos zabral radny Pan Armln Jarosz: Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu, Wysoka 

Rado. Jak bumerang co roku w miesiqcach wiosenno-ietnich wraca problem boiska 

pobionego przy Szkole Podstawowej nr 6. Bolska, kt6rego zarzqdcq jest Szkola nr 6. 

Do godzlny 16-tej, kiedy szkola funkcjonuje boisko sluiy uczniom tej szkow, natomiast po 

godzinie 16-tej staje sig boiskiem miejskim i bardzo dobrze, poniewai obserwuje tam 

bardzo duio iudzi, dzleci i mlodzieiy, kt6rzy korzystajq z tego boiska. Natomiast problem 

leiy w czymi innym. Do boiska przylegajq dwie duie nieruchomolci. Boisko jest otwarte 

i bardzo dobrze, bo jestem ostatniq osoba, kt6ra chciabby.ieby to boisko zamknqt, 

natomiast nie zawsze na tym boisku prowadzona jest taka typowa dzialalnolt sportowa 

i boisko d u i y  t e i  jako miejsce spotkan. Mieszkaricy tych dw6ch posesji, o ktorych m6wig 

skariq sig. Dwa lata temu byla t e i  kierowana skarga mieszkahcow do Komisji Rewizyjnej. 

Przedmiotem skarg sq niedogodnoici wynikajqce z korzystania z tego boiska przez 

mieszkahcbw Klodzka do poinych godzin nocnych. Wiem, i e  Pani Dyrektor Szkdy 

podejmuje jakiei dzialania i nie chcialbym wchodzit w kompetencjg tych dzialah, natomlast 

moja prolba do Pahstwa jest taka, ieby pochylit sig nad tym problemem. Wlem, i e  Strai 

Miejska objgta szczegolnym nadzorem to boisko, ale moie warto by bylo jeszcze bardzlej 

od aasu do czasu tam weji t .  ~ a n a  Burmistrza proszg, moie znalazlby sig jaki i  zloty 

Srodek, aby jednak zmobilizowaC korzystajqcych z tego boiska - moie poprzez system 

monitoringu, ieby nle dzialy sig tam sceny dantejskie. Rano pracownicy szkoly poSwigcajq 

okolo dwoch godzin do doprowadzenia tego boiska do takiego stanu, aby moina bylo 

z niego korzystat. Picie alkoholu, paienle papierosbw, dewastacja i zaimiecanie bolska jest 

ogromnym problemem. Dodam jeszcze, i e  tak naprawdg szkala jest sponsorem tego 



klodzkiego sportu, gdyi  to pracownicy szkoly sprzqtajq to boisko, z budietu szkoly 

oplacane sq naprawy tego boiska. Jest to duiy problem, ktory poruszam na sesji, poniewai 

prosili o to mieszkahcy Klodzka, ieby znaleie taki zloty Srodek. Te ciepte miesiqce spedzajq 

sen z powiek mieszkahcom. 

GIos zabral 2-ca Burmlstrza Miasta Pan Wieslaw Tracz: Temat jest nam znany i na 

bieiqco go monitorujemy, lest on bardzo skomplikowany, bo wynika znowu z zasztoici. 

W Ktodzku moglo bye znacznie wigcej boisk. Dzlsiaj jest ten problem, bo moina bylo 

skorzystat z programu powszechnego, ogoinokrajowego ,,ORUK 2012", gdzie byla 

moiliwoit budowy obiekt6w za 33% ich wartoici. M6wiqc szczerze z niezrozumiatych 

wzglgd6w akurat z tego programu wg mojej wiedzy nie skorzystano. Szkoda, te  ,,orlik6wn 

w Klodzku nie powstato przynajmniej ze dwa, diatego i e  bylaby wigksza alternatywa. 

Bolsko szkole jest potrzebne i ono jest niezbgdne, natomlast tak potozone boiska zazwyuaj 

wywolujq cale mndstwo problemow. Z jednej strony dyrektor szko)y zarzqdzajqc boiskiem 

tak naprawdg po godzinach pracy powinien to boisko zamknqt na kluczyk i powlnien 

wszystkim powiedziet, i e  zamyka szkotg i w tym momencie, kiedy nie pojawia sig iadna 

ochrona, doz6r nie ma moiliwoici korzystania z boiska. W praktyce, to rozwiqzanle 

zupelnie sig nie sprawdza, dlatego i e  jeieli kt05 ma we j i t  na teren obiektu, to i tak wejdzie. 

Dzieciaki przechodzq przez plot, powodujqc dodatkowe zagroienie i tak korzystajq z tego 

boiska. W zwiqzku z tym zmierzaiiimy jednak w takim kierunku, aby umoiliwit korzystanie 

z tego boiska w jak najszerszym. zakresie. Stqd dzialania zwiqzane z oiwietleniem, 

z rozdzieleniem tego oiwietlenia od szkoly i bgdziemy prowadzit te dzialania dalej. 

Rzeczywilcie pojawiajqsig wnioski mieszkancow tych dw6ch wspoinot, aby boisko zamknqk 

po godzinach pracy szkoly, ale jest to mato realne. Ponadto zapewnlam wszystklch, i e  

w mornencie kiedy takie wnioski sig pojawiq, to pojawiq sig wnioski z polowy tej u l i q  

i pozostalych ulic, zeby wrgcz przeciwnie to boisko bylo udostgpnione. Trzeba znaleit ztow 

irodek. Pani Dyrektor jest na bieiqco w kontakcie ze Straiq..Miejskq. Mam poczynione 

pewne ustalenia z Paniq Dyrektor. Bykern w Strazy Miejskiej i j u i  orientowalem sig a y  

mamy woine miejsca w ramach rozszerzania monitoringu. Na dzieh dzisiejszy takich 

mozliwoSci nle ma, ale w ramach rozszerzania tego monitoringu w przysdoSci bgdziemy 

mieli to miejsce na wzgledzie. Na bieiqco istnieje mozliwoSe - i tutaj Pani Dyrektor ma 

sprawdzlt - rozszerzenla monitoringu szkolnego, dlatego te  jeieli nie bedzlemy mieli 

moiliwoici bezpoiredniego przekazu do Straiy Miejskiej, to motemy skorzystat 

z motliwoSci monltorlngu w mniejszym zakresie, montazu kamer w ramach samej szkoh/, 

zamontowania rejestratora i przy kamerach noc-dzieri bgdziemy mieli petny obraz 

zwlaszcza, i e  teraz rnamy kamery szerokokqtne. Montai takich kamer na stupach 

z dwoch stron da nam obraz dosyt wysokiej rozdzielczoicl i powinien zapewnlt tet  

rozwiqzanle problemu zdjgt wieczornych, bo kiedyi te moiliwoici byh/ mniejsze. 

Istnleje moil iwolt rejestracji tego na rejestratorze, ktory bgdzie w szkole i bgdzle 



zabezpieczany przez jakqi i io i t  godzin, a jeieli tam rzeczywiicie dojdzie do jakichi 

zdaneh, to obraz wtedy bgdzie przekazywany do Straiy Miejskiej i bgdziemy rozpouynat 

postgpowanie wspolnie z Policjq, na zasadzie zgloszeh. Na ile to jest skuteczne? - roinie 

bywa, ale to na pewno bgdzie pelnilo funkcjg odstraszajqcq. To sq ustalenia na dzieh 

dzlsiejszy. Pani Dyrektor, bgdzie prowadzita w tej chwili rozpoznania cenowe odnoinie tych 

rozwiqzah. Po ustaleniu kosztow bgdziemy podejmowat dalsze decyzje. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu. Oczywlicie popierarn wniosek kolegi Pana Arrnina. Ten temat omawialiSmy na 

Kornisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego i przyznarn szczerze, i e  jestem 

klientem sklepu ,,DoboszU w p6inych godzinach i faktycznie co i  sig tam dzieje, z tym i e  

bytem przekonany, i e  system monitoringu zostal zalatwiony i tych skarg nie ma. 

Mieszkahcy przychodzili na skargi i rnyilalem, i e  ternat jest zalatwiony - szkoda, i e  nie. 

Troszkg nie zgodzg sig z Panem Burmistrzern, i e  jakby byto wigcej boisk, to by byto lepiej. 

MySlg, i e  ta eklpa przenosilaby sig na inne boiska i problem bylby gdzie indziej. Zgodzg 

sic, i e  gdyby panowie trenowali jednq z dyscyplin, czyli albo granie, albo picie, to nie 

byloby problemu, natomiast obie naraz sq uciqiliwe dla otoczenie, dlatego chcialem prosit 

Panie Burmistrzu - moie przyspieszyt te prace z monitoringiem. Sugerowalbyrn t e i  przed 

instalacjq sarnego monitoringu np. zainstalowanie tabiiczki informacyjnej, atrapy kamer. 

MySIg, t e  to t e i  zlagodziloby obyczaje na samym boisku. 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wlestaw Tracz: Pamigtajrny o tym, i e  Pani Dyrektor Kawa 

rniala w tyrn momencie kontrakt do kolica tego roku szkoinego. W tej chwili odbyl sig 

konkurs, wigc musieliimy odczekat, aby wyjainila sig sprawa przyszlej dyrektury. 

Ta sprawa jest j u t  wyjagniona. Tak jak j u i  powiedziatern, z Paniq Dyrektor jestem 

w fcish/m kontakcie, jestesmy na bieiqco po iwieiych ustaleniach. Mogg powiedziet, i e  

dzisiaj ran0 rozrnawlaliimy na ten temat i Pani Dyrektor ma tutaj wszelkie kornpetencje do 

zalatwienia paru spraw, kt6i-e ciqgnq sig tam z niezrozurnialych wzgledow. To sq dwie 

rzeczy. Plerwsza rzecz, to rzecz odpowiedniej jakoici internetu na terenie jednostki, bo 

w tej chwili jest kurlozalna sytuacja, i e  jednostka dysponuje fantastycznym sprzgtern, 

a tak naprawdg nie jest rozwiqzany problem internetu. Druga kwestia, to jest kwestia 

przechodzenia na etap dziennikow elektronicznych i kwestia monitoringu boiska. Jasno 

okreilone problerny I Pani Kawa ma tutaj moje pelne wsparcie. Oczekuje na obliczenia 

kosztow, wtedy bgdziemy rozmawiat. 

Wiecej gtos6w nie stwierdzono. 



22. Zakohczenle sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  zamknql obrady rnowiqc: ,,Zamykam obrady 

LIV sesjl Rady Mlejskiej w Klodzku". 

Zakonczenie sesji nastqpilo o godz. 15:45 


